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Referat fra møtet i Kontraktskomiteen 24.11.2023 

Dato:  24.11.2023 

Sted:  Teams 

Tid:  Kl. 09.00 – 13.00  

Til stede:  Frode Stefanussen (Troms), Håvard Geving (Troms), Line Holmesland (AtB), Maria 
Skjervold (AtB), Anne Høystakli (Fram), Kristine Vikhagen (Fram), Marie Opsal 
(Kolumbus), Kjell Sverre Drange (AKT), Helene Heggheim (AKT), Lars Sandnes (Vestfold 
og Telemark), Tore Storhaug (Vestfold og Telemark), Katrine Veslemøy Walhovd 
(Vestfold og Telemark), Tone Klausen Borge (Vestfold og Telemark), Øyvind Hanssen 
(Vestfold og Telemark), John Fredrik Skaane (Brakar), Marit Leite (Ruter), Erik Løvoll 
(Ruter), Line Camilla Werner (Ruter), Kjetil Gaulen (ØKT), Martin Halvarsson 
(Innlandstrafikk), Petter Mølmen (Innlandstrafikk). 

Møteleder:  Frode Stefanussen 

Referent:  Daniel Rees 

 
18/23 Referat fra forrige møte 

Referatet ble godkjent. 

19/23 Runden rundt bordet  

Troms:  

- Troms og Finnmark fylkeskommune deles i to fra nyttår, som skaper noen utfordringer. Troms 
skal gå over til formannskapsmodell. Behov for delegasjonsvedtak mm.  

- Jobber med bussutlysning for Nord-Troms 1. halvår 2024, består av distriktskjøring i Nord-Troms 
samt regionale linjer mellom Tromsø og Alta.  

- Har utlyst to kontrakter på tilrettelagt skyss. Utfordring med konkurranse og høye priser, har 
derfor forsøkt å dele opp i ulike kontrakter.   

- Alle kontrakter på hurtigbåt går frem til ca. 2030, og de fleste har mulighet for 5 år forlengelse. 
Har fått henvendelse fra operatør om å teste ut batteridrift/bytte på et av anbudene, men det har 
blitt stoppet i stor grad pga. økonomi. 

- Har siden forrige møte tildelt to fergekontrakter til Torghatten nord. Det er ikke stilt strenge 
miljøkrav pga. krevende ruter langt til havs.   

- Kommer en konkurranse til i løpet av kort tid på ferge. 
- Skal anskaffe nye sanntidssøyler i Tromsø, i samarbeid med Statens vegvesen og Tromsø 

kommune.   
- Ser på en mulighet for å omprofilere alt materiell. Fortsatt i startfasen.  

AtB:  

- Jobber med anskaffelse på bestillingstransport og aldersvennlig transport i Trondheim.  
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- Har vært prøveprosjekter på aldersvennlig transport som skal utvides til hele Trondheim. 
Planlegger i første omgang to soner i Trondheim med en bil i hver sone, som kjører innen hver 
sone.  

- Pågående konkurranse om rammeavtale for lukket skoleskyss i Trondheim.  
- Anskaffelsen Ferge 2025 er ute i markedet nå. Til sammen 4 kontrakter med 9 samband.  
- Busskontrakter i region går ut i august 2028, med tre opsjonsår, mens de går ut i Trondheim i 

2029. I startfasen nå med å forberede ny, omfattende anskaffelse av helhetlig mobilitetstilbud 
Trøndelag fra 2028-29, jobber fase er å samle innsikt.  

Fram: (se også vedlegg) 

- Ingen fergeanbud i nær fremtid. Neste kontrakt som skal ut, varer ut 2028.  
- Skal ut med en hurtigbåtkontrakt på tre samband. Sweco utreder nullutslippsløsninger på de 

ulike samarbeidene. Foreløpig analyse viser utfordring med nettilgang flere steder. Planlegger å 
legge konkurransegrunnlag ut på høring rett etter nyttår, og følge opp med dialogkonferanse. 
Lyses ut før sommeren 2024, med oppstart i 2027.  

- Har signert kontrakt for rutepakke 3 (Molde Gjemnes) med Vy, oppstart 2025. 
- Jobber med å forberede utlysning av rutepakke 4 og 5 på buss. Anbud publiseres før jul og 

kontrakt tildeles før sommer 2024, med oppstart 2026. 
- Så vidt startet med rutepakke 6 buss, anbud publiseres 1. halvår 2024, og rutepakke 7 og 8 i 2. 

halvår 2024. 

Kolumbus: 

- I innspurten på forhandlinger om hurtigbåt Utsira, håper å kunne tildele før jul. 
- Hurtigbåt Ryfylke runde 2: Konkurransen ble avlyst pga. økonomi mm., har nå lyst ut kortere 

kontrakt (3+1+1). Håper å kunne tildele før jul. 
- Hurtigbåt Lysefjorden runde 2: Konkurranse ble avlyst pga. økonomi. Skal behandles politisk og 

etter planen lyses ut før jul. 
- To ruteområder på buss skal lyses ut i andre kvartal 2024, på Nord-Jæren, og Jæren/Dalane. 
- Har også konkurranser om bildeling, mobilitetshub mm. ute. 

AKT: 

- Forbereder oppstart av busskontrakt øst. og enkelte drosjeanbud med oppstart på nyåret. 
- Forbereder utlysning av bussanbud nord med distriktsruter og skolekjøring. Forventer krav til 

nullutslipp på mye av produksjonen. Lyses etter planen ut i mai 2024. 
- Forbereder utlysning av et mindre bussanbud vest i fylket. Planlegger en kortere kontrakt uten 

nullutslippskrav. Lyses ut i mai 2024.  
- Ett båtanbud for skolekjøring mm. i Søgne/østsiden av Kristiansand legges ut samme dag som 

møtet. Krav om utslippsfritt materiell.  
- Mye og pågående arbeid med drosjeanbud, total 27-28 kjøreområder i fylket. Skal lyse ut ca. 10 

kjøreområder neste år.  
- Kommende anbud på mikromobilitet i flere kommuner i 2024, og på juridiske tjenester.  

Vestfold og Telemark:  

- Står midt i deling av fylkeskommunen som skaper en del utfordringer.  
- Har signert kort kontrakt på 2 år i Vestfold syd, med hensikt å samordne med andre kontrakter i 

Vestfold.  
- Har en konkurranse ute i disse dager på 2 år for Grenlandsområdet. Går fra netto til 

bruttokontrakt. Kommer store endringer i rutetilbudet. Risiko knyttet til hva som skjer med 
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bypakkeordningen. Inkluderer oppfølging av politisk bestilling om å jobbe for mindre bruk av 
uønsket deltid.  

Brakar: 

- I prosess med å evaluere innkomne tilbud på busskontrakt Ringerike.  

Ruter: 

- Nettopp ferdig med anskaffelse buss på Follo. Kontrakten er sendt til signering i dag. Godt 
fornøyd med resultatet. Har fått ca. 150 elbusser. Har opplevd utfordring for tilbyderne med krav 
i åpenhetsloven. Det er krevende å få tak i europeiske busser. 

- Har ute en stor anskaffelse på minibusstjenester i Asker og Bærum, og aldersvennlig transport i 
Oslo. Skal teste ut med glidende overgang fra gammel til ny leverandør, basert på erfaring fra TT-
kontrakt i fjor.  

- Tech-delen av Ruter skal skilles ut i et eget selskap. Mye arbeid med avtaler, og etablering av nye 
avtaler der de ikke kan flyttes til det nye selskapet. 

- I oppstartsfase for forberedelser til det neste store anbudet på Romerike. Viktige spørsmål i tidlig 
fase er om det skal utløses opsjoner, og problemstillinger knyttet til anskaffelser og tilgjengelighet 
av busser.  

Østfold: 

- Har ingen pågående anskaffelser om dagen.  
- Har forlenget busskontrakt med Vy i Moss.  
- Fortsatt i krevende situasjon etter oppstart ny kontrakt Nedre Glomma, med utfordringer knyttet 

til anlegg, IT-systemer, bemanning og innstilte avganger.  
- Forbereder oppstart av ny avtale med Norled for Hvalersambandet (el-ferge) fra 1. januar. Mange 

forsinkelser, men håper å være i normal drift fra påske 2024. 
- Jobber også med oppdeling/reetablering av Østfold fylke. Er heller ikke ferdige med valget, 

omvalg i Moss 27. november.  

Innlandstrafikk: 

- Oppstart nytt anbud personbil/minibuss 1.7.2023. Konkurransen ble avlyst pga. svært høy 
prisøkning og vi gikk til forhandlinger og lyktes med å få redusert prisøkningen.  

- Sliter med å få konkurranse i nye anbud innenfor personbil/minibuss-segmentet, oppstart 
1.7.2024.  

- Jobber med et stort bussanbud i Østerdalen. Har krav om 80 % heltidsstillinger, det har ført til 
mange spørsmål i konkurransene. Planlegger 14-årskontrakt, tilpasset levetid på batteri (7+7år 
grunnet batteribytte). Miljødir.rapport 19.5.2022; «korte kontraktslengder en barriere for å 
omstille til elbussdrift».  

- Forbereder kommende bussanbud i Glåmdalen, Land/Gran og Valdres med oppstart 1.7.2026. 
Utfordring med Hadeland grunnet fylkestilhørighet og kontraktsperioder. 

- Har gjennomført mindre anskaffelser av reisekort, servicepunkt mm. 

Sekretariatet:  

- Jobber med mulig forslag til kompensasjonsordning for nullutslippsferger og -hurtigbåter. Skal 
diskuteres i fellesmøte med Materiell- og miljøkomiteen og Båt- og fergeforum neste uke.  

20/23 Innspill til statlig veileder om skjerpede miljøkrav  
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Sarah Fossen Sinnathamby fra DFØ, presenterte endringene i regelverket, og hva vi kan vente i den nye 
veilederen. Se vedlagt presentasjon.  

1. januar 2024 vil en ny endringsforskrift skjerpe kravene for å ivareta klima- og miljøhensyn i offentlige 
anskaffelser. Formålet med de skjerpede kravene er å redusere anskaffelsens samlede klimaavtrykk eller 
miljøbelastning. Direktoratet for forvaltning og økonomistyring (DFØ) har fått i oppdrag å utarbeide 
veileder til forskriften som lanseres 15. desember 2024.  

Det ble også diskutert at DFØ kunne komme tilbake til Kontraktskomiteen på et senere tidspunkt når vi 
har dannet oss erfaringer med den nye forskriften. 

21/23 Orientering fra dialogmøte med NHO Transport 17. november 

Frode og Marit orienterte. Se vedlagt presentasjon.  

NHO inviteres inn til Kontraktskomiteen i løpet av 1. halvår 2024. 

22/23 Tettere samarbeid på Kontraktskomitéens område 
 
Daglig leder i Kollektivtrafikkforeningen Olov Grøtting presenterte prosjektet og arbeidet som er gjort så 
langt. Se vedlagt presentasjon. 

Kollektivtrafikkforeningen har det siste året jobbet med et større samarbeidsprosjekt. Formålet har vært å 
sette oss i bedre stand til å levere langt bedre tjenester til de reisende i årene fremover, og få mer 
mobilitet for pengene. Styret i foreningen har oppfordret alle komitéer og forum til å diskutere muligheter 
og utfordringer med tettere samarbeid på sine fagområder.  

Spørsmålet om muligheter for tettere samarbeid om innkjøp tas opp til diskusjon på 
Anskaffelsesseminaret 2024. 

23/23 Sjåførsikkerhet – Oppsummering og veien videre etter Busworld 
 
Daniel orienterte om fagrapport/veileder for innkjøpere utarbeidet av TØI, gjennomføring av seminar på 
Busworld og planene videre. Se vedlagt presentasjon. 
 
24/23 Anskaffelsesseminar 2024 

Seminaret finner sted 14.-15. februar på Lillehammer. Innspill til program og interessante innledere tas 
mot med takk, send de til planleggingsgruppa v/ Daniel og Frode. 
 
25/23  Arbeidsgruppe – høringsinnspill ny lov om offentlige anskaffelser 

Regjeringen har sendt Anskaffelsesutvalgets utredning til ny lov om offentlige anskaffelser på høring, med 
høringsfrist 10. februar 2024.  

Erik Løvoll fra Ruter og Helene Heggheim fra AKT meldte seg til en arbeidsgruppe som sammen med 
sekretariatet skal forfatte utkast til Kollektivtrafikkforeningens høringsinnspill.  

26/23 Møteplan 2024 

Følgende møteplan for 2024 ble besluttet:  

https://lovdata.no/dokument/LTI/forskrift/2023-08-01-1305
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing7/id3013792/
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• Møter i Kontraktskomiteen:  
o Tirsdag 19/3 0900-1300  
o Torsdag 23/5 0900-1300 
o Torsdag 19/9 0900-1300 (mulig lunsj til lunsj)  
o Torsdag 21/11 0900-1300  

• Anskaffelsesseminar 14/02 kl 1200-15/02 kl 1300 på Lillehammer.  

27/23 Eventuelt 


